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Správa o činnosti ÚZ CAŠ STU v 1. polroku 2021 
 

 
Aktivity CAŠ v 1 polroku 2021 

 
1 polrok roku 2021 bol výrazne poznačený pandémiou.  

 
Priebeh 1 polroku 2021: 
1) od 14.12.2020 do 19.4.2021 bol areál zatvorený 

a. v januári a februári všetci manuálni zamestnanci na 80% doma 
b. v marci a apríli niektorí v práci – nevyhnutná príprava areálu 

2) od 26.4.2021 – atletika iba pre AO Slávia STU 
3) od 3.5.2021 – tenis začiatok, atletika iba pre AO Slávia STU 
4) od 9.5.2021 – tenis aj atletika otvorené – individuálne športovanie 
5) od 17.5.2021 – začiatok futbalu – malé skupiny oddelené 
6) 26.5.2021 – prvé atletické preteky 
7) Od 1.6.2021 – začiatok súťaží vo futbale – areál v prevádzke, začiatok prenájmov  

 
 

Od 14.decembra 2020 bol areál zatvorený. Boli sme v kontakte s regionálnym úradom 
verejného zdravotníctva a konzultovali sme situáciu aj s kanceláriou štátneho tajomníka pre 
šport ako aj so Slovenským olympijským a športovým výborom. Podmienky sa menili a tlak 
na otvorenie areálu a športovísk bol veľký, ale vždy sme postupovali na základe vyhlášok 
a nariadení. Až do júna 2021 išlo len o individuálne športovanie alebo športovanie v malých 
skupinách, pričom tieto aktivity neprinášajú CAŠ zisk. Prakticky od októbra až do konca mája 
nebolo možné vykonávať hromadnú a súťažnú športovú činnosť, čo je hlavným zdrojom 
príjmov CAŠ STU. V areáli sa nekonalo viacero väčších podujatí, ktoré sa u náš bežne konajú 
v mesiacoch máj a jún, kedy je na to najideálnejšie počasie.  

 
 
Počas 1. polroku a obmedzenej prevádzky areálu sme pracovali: 
 

- rozhodnutie o nepostavení tenisovej haly na zimnú sezónu 2020/2021 – veľká kritika 
ale ukázalo sa to ako veľmi dobrý krok a toto rozhodnutie nám prinesie úsporu za 
plyn a elektrinu cca 10.000 – 15.000 € (vyúčtovanie za rok 2021) a zároveň sme 
ušetrili náklady na postavenie a zloženie tenisovej haly (cca. 6.000 €) – takže úspora 
cca 20.000 €. 

- od mája 2021 je v plnej prevádzke nový vstupný systém na Mladej garde STU 
o  oddelenie vstupu do športového areálu a uzatvorená časť internátu  
o spokojnosť aj zo strany internátu Mladá garda – zvýšila sa bezpečnosť 

a kontrola pohybu osôb 
o  financovalo to CAŠ STU z vlastných zdrojov   
o obsluhu celého systému zabezpečuje CAŠ STU 
o  v systéme je aktuálne cca 1.200 vydaných čipov 
o  prehľad a kontrola vstupov do areálu 
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o stretlo sa to s nevôľou niektorých klientov, pretože areál bol voľne dostupný 
viac ako 50 rokov 

o musel byť nainštalovaný ostnatý plot na bránu kvôli preskakovaniu a ničeniu 
plota – pevne veríme, že dočasne a ľudia si zvyknú 

o máme jasné a prehľadné dáta o tom, kto kedy vstupuje do areálu a aký je 
pohyb osôb 

- Pred otvorením areálu bol dňa 26.4.2021schválený nový cenník športovísk CAŠ STU 
a zároveň nový prevádzkový poriadok CAŠ STU 

- Po viac ako 50 rokoch sme nastavili otváracie hodiny areálu od 8.00 do 22.00, čo sa 
stretlo opäť s nevôľou 

- počas zatvorenej prevádzky zamestnanci pracovali na opravách a úpravách areálu 
a športovísk - vo väčšej miere sme areál čistili a upratovali, čo sa pri plnej prevádzke 
nedá robiť – areál bol a je momentálne v rámci možností vo veľmi dobrom 
a reprezentatívnom stave 

- neustále sledovanie zmien čo sa týka usmernení Úradu verejného zdravotníctva SR 
- v mesiaci marec 2021 prebiehala na ÚZ CAŠ STU finančná kontrola Útvaru hlavného 

kontrolóra STU – boli prijaté opatrenia 
o  väčšina nedostatkov je už odstránených 
o  na zvyšných pracujeme 

- od polovice októbra 2021 je možnosť platby kartou za prenájom športovísk – veľká 
vďaka patrí pani Velčickej zo ŠDaJ, ktorá pridala CAŠ STU do zmluvy, ktorú riešila 
v rámci ŠDaJ 

- Rokovania so Slovenským atletickým zväzom (SAZ) a Atletickým oddielom Slávia STU 
(AO Slávia STU) ohľadom rekonštrukcie poškodeného tartanu a aj doriešenie 
hnuteľného majetku, ktorý je umiestnený v areáli CAŠ a nie je jasné komu majetkovo 
patrí 

o  neustále meniace sa informácie, zdržiavanie rokovaní a rokovania poza 
chrbát zo strany klubu a zväzu 

o  obe veci sú nedoriešené, napriek našej neustálej snahe o posun (iniciovali 
sme stretnutia, riešili sme to mailami ale neúspešne) 

o  ak sa situácia nevyrieši do začiatku jari 2022, tak riešením bude zákaz 
organizovania atletických pretekov do vyriešenia 

o  atletický štadión na Mladej garde STU je jediný 400m tartanový štadión 
v Bratislavskom kraji, ktorý je možné si prenajať (nový štadión majú aj pri 
Akadémii policajného zboru ale ten nie je možné navštevovať ani si ho 
prenajať) 

o  tartanový povrch má výraznejšie poškodenia, ktoré neumožňujú organizáciu 
oficiálnych atletických pretekov – ide o veľkú investíciu 

o  nie je hlavnou prioritou CAŠ a ani STU financovať profesionálnu atletiku 
 
 

Potrebné vyriešiť do konca roku 2021 
 

 
- TELOCVIČŇA MLADOSŤ – Mlynská dolina 

o je potrebné vyriešiť situáciu ohľadom telocvične Mladosť – telocvičňa je 
v havarijnom stave a už sa neotvorí a je veľkou finančnou záťažou pre CAŠ 
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(energie cca 10.000 € a daň z nehnuteľnosti 10.000 €), v telocvični sa musí 
kúriť v zimnom období aby nedošlo k devastačným haváriám  

o  aktuálne je v havarijnom stave – zateká strecha, porucha na elektrine 
(nesvieti), CAŠ tam nemá obsluhu, odstavená teplá voda 

o  má ísť o zámenu pozemkov medzi STU a UK v celej Mlynskej doline + 
súčasťou výmeny má byť odkúpenie telocvične. Koncom roku 2020 bol 
v telocvični znalec z UK aby vyhotovil posudok 

o  UK mala pripraviť zmluvu a nejaké dokumenty už boli prerokovávané na 
rôznych fórach 

 
- 3 KURTY od ulice Smikova  

o  navrhnuté riešenie – prenájom kurtov na zmluvu po splnení podmienok 
 

- POSTAVENIE ÚZ CAŠ STU a jeho FINANCOVANIE 
o  doriešenie dlhodobého postavenia ÚZ CAŠ STU v hierarchii STU 
o  na jednej strane sme samostatné pracovisko ale bez zamestnancov (ekonóm, 

účtovník, bozp, personalista, prevádzkar) ale na druhej strane patríme pod 
rektorát STU 

o  Financovanie CAŠ – zmena od roku 2021 ohľadom platov, financie z dotácie 
sú z kapitoly Veda a výskum 

 1 variant – podnikateľská činnosť – bez obmedzení zo strany STU 
 2 variant – iba pre STU – potom energie a všetko musí hradiť STU 
 3 variant – kombinácia – ale podľa jasne daných kritérií 

o  ľudia aj z prostredia STU nevedia ako je nastavené financovanie CAŠ STU 
a potom sa vytvára zlý a nepravdivý obraz o našom fungovaní 

 
- Telovýchovná jednota Slávia STU (TJ Slávia STU) a Atletický oddiel Slávia STU (AO 

Slávia STU)  
o  zaujatie jednoznačného postoja ohľadom vzťahu týchto občianskych združení 

k STU 
o  TJ Slávia STU – navrhujeme začiatok rokovaní ohľadom fungovania 

a právneho vzťahu tejto organizácie k STU  
o AO Slávia STU – navrhujeme začiatok rokovaní ohľadom nových zmlúv – 

aktuálne zmluvy sú nevýhodné pre CAŠ STU a STU 

 
Plán na rok 2021 

 
- dokončenie vybudovania workout zóny – získaná dotácia zo strany Magistrátu 

Bratislavy vo výške 30.000 € 
- sledovanie možností rôznych výziev - ohľadom dotácií je výrazná podpora zo strany 

Projektového strediska STU – predtým si všetky dotácie riešila CAŠ samostatne  
- bežná údržba areálu 
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Plán a vízia ďalšieho rozvoja ÚZ CAŠ STU 
 

- Vytvorenie projektov na rekonštrukciu jednotlivých športovísk CAŠ STU 
o  máme spracovaný dokument Vízia rozvoja areálu CAŠ Stu, na ktorom sa dá 

stavať do budúcna 
o  Po dlhej dobe existuje Fond na podporu športu, ktorý by mal v pravidelných 

intervaloch vypisovať výzvy, ktoré sú a budú hodnotené na základe 
jednoznačných kritérií – dlhodobo absentovala takáto transparentná súťaž pri 
športovej infraštruktúre. Hlavnou podmienkou výziev je 50 % 
spolufinancovanie a zároveň pripravenosť projektu (projekt, stavebné 
povolenie, ...).   

o hlavné ciele do budúcnosti – architektonické súťaže: 
 nová telocvičňa v areáli CAŠ – prekrytie existujúcich športovísk 
 nová tenisová hala – aktuálna hala má viac ako 30 rokov, nová hala 

bude výrazne menej energeticky náročná 
 oprava atletického štadióna – generálna oprava tartanovej dráhy 

a zároveň vybudovanie krytej tribúny 
 opravy existujúcich a vybudovanie nových šatní  

 
- vybudovanie vrátnice pri vstupe do športového areálu 

 
- rozvinúť spoluprácu s jednotlivými fakultami STU ohľadom priestoru na propagáciu 

štúdia na STU, resp. na prezentovanie alebo skúšanie najnovších poznatkov z vedy 
a výskumu na fakultách (lavičky, aplikácie na behanie, ...) – samostatný materiál   
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Predstavenie ÚZ CAŠ STU novému Vedeniu STU 
 

Účelové zariadenie Centrum akademického športu STU (CAŠ) má v správe športový 
areál Mladá garda STU, tenisové kurty v areáli ŠD Mladá Garda na Račianskej ulici 103 
a telocvičňu Mladosť v Mlynskej doline, Staré grunty 54.  

 

Krátka história športového areálu a súvislosti 
 
Do roku 2005 bol celý areál súčasťou študentského domova Mladá garda a viac menej 

išlo iba o atletický štadión so škvárovou dráhou, miestom pre vrhačské disciplíny a viacerými 
zanedbanými multifunkčnými ihriskami s betónovým podkladom. Tenisový areál bol 
v dlhodobom prenájme. Išlo teda prakticky iba o atletický štadión, ktorý bol zverený do istej 
formy správy atlétom Slávie STU iba za úhradu energií.  

 
Areál prešiel celkovou rekonštrukciou v roku 2005. Pri rekonštrukcii sa vybudovalo 

futbalové ihrisko s umelou trávou (na mieste kde predtým bol sektor na vrhačské disciplíny), 
atletický štadión bol mierne posunutý a bol inštalovaný tartan a vytvorené sektory, 
zrekonštruované boli 2 multifunkčné ihriská s umelým povrchom, na mieste 2 betónových 
ihrísk boli vybudované plážové ihriská a veľkou rekonštrukciou prešla budova pri atletickom 
štadióne (dovtedy slúžila iba ako šatne pre atlétov), kde vznikli kancelárie pre správu areálu 
(aktuálne sídlo CAŠ STU) a šatne.   

 
Účelové zariadenie Centrum akademického športu STU (CAŠ STU) vzniklo v roku 2008. 

Postupne si nachádzalo svoje pole pôsobnosti v zaužívanom systéme. Boli nastavené isté 
vnútorné predpisy a musím konštatovať, že zámer a poslanie CAŠ STU bol asi myslený úplne 
odlišne, ako v skutočnosti CAŠ STU reálne fungovalo a funguje. V roku 2020 boli schválené 
nové dokumenty, ktoré sú reálne aktuálnemu fungovaniu a možnostiam CAŠ STU. 

 
Pri príležitosti konania Letnej univerziády SR v roku 2016 prebehli v roku 2015 

a začiatkom 2016 viaceré rekonštrukcie v areáli (nový nástrek tartanu, nové oplotenie 
tenisových kurtov a nová orientácia plážových ihrísk). 

 
Dlhé roky bol areál verejne prístupný a otvorený prakticky nepretržite, areál nebol 

nijako označený a zaužíval sa pojem Mladá garda, pričom „podnájomníci“ sa správali ako 
majitelia. 

 

Súčasný stav a poslanie CAŠ STU 
 
V areáli sa na športoviskách koná každý rok veľa národných a medzinárodných 

športových súťaží, pravidelne areál navštevujú žiaci a študenti rôznych stupňov škôl, viacero 
firiem tam usporadúva svoje firemné športové hry a konajú sa tu aj akcie pre širokú 
verejnosť. 

 
Areál počas bežného dňa (nie počas pandémie a iných obmedzení) navštevuje denne 

okolo 500 – 2.000 ľudí. Doteraz išlo iba o odhad obsadenosti na základe vystavených faktúr 
a jednoduchého sledovania obsadenosti. Relevantnejšie dáta budeme mať až s určitým 
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časových odstupom a až po zlepšení pandemickej situácie. Z celkového počtu návštevníkov 
areálu je veľké percento mládeže a detí, čiže potenciálni študenti STU. 

 
Od mája 2021 je v plnej prevádzke kontrolovaný systém vstupu do areálu na čip, na 

základe ktorého vieme jednoznačne začať nastavovať procesy smerujúce k zefektívneniu 
prevádzky. Jednoznačne budeme vedieť určiť koľko študentov a zamestnancov STU využíva 
areál a aj koľko externých ľudí a v akých časových pásmach sa pohybujú. 

 
Začiatkom roku 2021 bol schválený prevádzkový poriadok a určené otváracie hodiny 

areálu, čo sa opäť stretlo s nevôľou, keďže dlhé roky sa dalo nekontrolovane chodiť do areálu 
prakticky nepretržite. V roku 2021 sa uzatvorila prvá zmluva za prenájom priestorov, ktoré 
využíva dlhé desaťročia atletický klub Slávia STU. 

 
Vzhľadom na to, že o prevádzku všetkých športovísk, chod celého areálu a celú 

ekonomiku sa starajú iba 2 nemanuálni zamestnanci (riaditeľ a organizačný pracovník), tak 
areál je vo výbornom stave, stále zvyšujeme obsadenosť jednotlivých športovísk, zvyšuje sa 
počet jednodňových športových a firemných akcií, čo sa ukazovalo aj na neustálom zvyšovaní 
príjmov z podnikateľskej činnosti, ktorý bol zabrzdený až pandémiou.  

 

Propagácia CAŠ STU a väčšie investície v posledných rokoch 

 
V novembri 2016 zmena vedenia CAŠ STU a začali sme intenzívne pracovať na 

propagácii areálu: 
1) tvorba web stránky – www.stusport.sk  
2) svetelná reklama STU na budove CAŠ STU 
3) tvorba letáku, zlepšenie komunikácie s klientami, vyhľadávanie nových klientov 
4) od roku 2020 funguje areál aj na sociálnych sieťach – instagram a facebook 

 
Darí sa nám každý rok investovať do rekonštrukcie areálu aspoň jedným väčším projektom 

1) 2017 – celková rekonštrukcia šatní pri tenisových kurtoch 
2) 2018 – výmena umelého trávnika na futbalovom ihrisku 
3) 2019 – výmena osvetlenia na futbalovom ihrisku (nové LED svetlá – úspora energie) 
4) 2019 – inštalácia kamerového systému 
5) 2020 – nový vstupný systém na čip – celkové riešenie aj pre internát Mladá garda 
6) 2021 – plocha na workout – dokončenie do konca roku 2021 

 

Financovanie CAŠ STU 

 
CAŠ STU je financovaný: 

1) Z dotácie STU na chod areálu 
a. Nejasné nastavenie – prostriedky z vedy a výskumu 
b. Financie určené na šport a kultúru idú do iných zložiek STU 

2) Z prenájmu športovísk – podnikateľská činnosť 
a. Od roku 2016 sa každý rok zvyšovali príjmy (v roku 2019 dosiahli 140.000 €) 
b. Snaha o zvyšovanie príjmov naráža v niektorých prípadoch na zaužívané 

dlhoročné fungovanie 
 

http://www.stusport.sk/
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Do roku 2020 sa z rozpočtu CAŠ platili všetky náklady na CAŠ vrátane platov všetkých 
zamestnancov, energií za všetky objekty, daň z nehnuteľnosti, opravy a údržba, revízie, 
deratizácia, organizácia súťaží pre STU, prevádzkové náklady, ... 
 

Od roku 2021 nastala zmena, že platy boli vyňaté a momentálne sú uhrádzané 
z iného zdroja, všetky ostatné náklady zostali financované z rozpočtu CAŠ. 
 

Personálne obsadenie CAŠ STU 
 

V Organizačnom poriadku CAŠ STU z roku 2019 je vytvorených 10 – 11 pracovných 
pozícií. V pôvodnom z roku 2008 ich bolo ešte viac. Aktuálne je na CAŠ STU zamestnaných 
6,5 ľudí. 

V rámci dodržania fondu pracovného času, BOZP a iných pravidiel, ktoré platia pre 
prevádzky podobného typu, je nevyhnutné na CAŠ STU obsadiť miesto ekonóm/ka min na ½ 
úväzok a zároveň zriadiť vrátnicu so striedaním 2-3 zamestnancov v poobedných hodinách, 
kedy je areál najviac vyťažený. Zároveň pozícia správca tenisových kurtov musí mať 
náhradníka (dohodára), ktorý bude pracovať v prípade čerpania dovoleniek alebo chorôb. 

Pozícia ekonóm/ka je navrhovaná aj na základe kontroly Útvaru hlavného kontrolóra 
a následných odporúčaní na odstránenie nedostatkov. 

 
Stav zamestnancov v roku 2021: 
 
1) Riaditeľ – administratívna práca 
2) Organizačný pracovník – administratívna práca 

 
3) Správca areálu (v zásade vrátnik) – manuálna práca 
4) Údržbár – manuálna práca – od 1.12.2020 neobsadené – od 15.11.2021 obsadené 
5) Správca tenisových kurtov 1 – manuálna práca  
6) Správca tenisových kurtov 2 – manuálna práca 

a. Tenis v prevádzke pondelok – nedeľa  
b. Správcovia robia systém dlhý/krátky týždeň 11,5 hodín denne 

7) Upratovačka – manuálna práca – (od 15.9.2020 ½ úväzok) 
Správkyňa telocvične Mladosť – (od 1.7.2021 neobsadené) – telocvičňa nie je v 
prevádzke 
 

Postavenie CAŠ STU v rámci STU (pod Rektorátom alebo samostatne) 

 
ÚZ CAŠ STU je na základe Organizačného poriadku STU zaradené medzi „Centrálne 

financované súčasti, ktoré sú finančnými vzťahmi napojené na rozpočet Rektorátu STU a 
organizačné zložky Rektorátu STU pre ne vykonávajú najmä vedenie účtovníctva, činnosti na 
úseku hospodárenia a na úseku ľudských zdrojov“. 

 
Ide o rovnaké zaradenie ako majú napríklad Archív STU, Projektové stredisko STU, 

Súbor Technik a iné. Väčšina týchto súčastí sídlia v budove Rektorátu STU a teda napr 
pracovníci údržby Rektorátu STU vykonávajú činnosti v rámci budovy, neplatia daň 
z nehnuteľnosti, neriešia deratizáciu, neriešia BOZP, upratovanie, bežné prevádzkové výdaje 
hygienické, neuhrádzajú energie a iné výdaje, ktoré si hradí CAŠ STU z vlastných zdrojov 
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pretože nesídli v budove Rektorátu STU ale má v správe samostatný veľký areál. Tieto 
náklady, ktoré sú oproti iným súčastiam oveľa väčšie a zaťažujú výrazne rozpočet CAŠ nie sú 
zohľadňované pri dotácii, pretože sa mylne interpretuje, že CAŠ STU je súčasťou Rektorátu 
STU.  

ÚZ CAŠ STU by malo byť podľa môjho názoru a vzhľadom na množstvo vykonávanej 
práce a spravovaného majetku na úrovni ÚZ ŠDaJ aspoň čo sa týka prevádzky (údržba, 
ekonomika, ....). 

 
Dlhodobo nie je jasné postavenie CAŠ STU v rámci STU. Fungovanie je postavené iba 

na základe dobrých osobných vzťahov. Zamestnanci Rektorátu STU nemajú informáciu 
o tom, že musia vykonávať isté činnosti pre CAŠ STU a mylne sa interpretuje, že CAŠ je 
samostatné pracovisko. Situácia s nejasným postavením CAŠ vytvára situácie, že podľa 
potreby sa postavenie CAŠ mení. Dlhodobo neriešená situácia bráni väčšiemu rozvoju CAŠ, 
čo je často zneužívané na nejasné a nepresné argumentácie a vyvolávanie dojmu 
nefungovania CAŠ.  
 
 

Prezentovanou zodpovednosťou riaditeľa a úlohou 2 ľudí (riaditeľa 
a administratívneho pracovníka) je: 

 
- zabezpečovanie každodennej obsadenosti areálu (ide o externé športoviská kde je 

obsadenosť rôzna podľa ročného obdobia a zároveň sa mení aj na dennej báze 
v závislosti od počasia) 

- riešenie porúch, opráv a rekonštrukcií (športoviská, stroje, traktor, kosačky, ....) 
- zodpovednosť za stav revízií (elektrina, plyn, ...) 
- zabezpečenie BOZP (hasiace prístroje, deratizácia, ...) 
- nákupy (hygienické potreby, kancelárske potreby, dezinfekcia, drobný nákup, 

pohonné hmoty, ...) 
- sledovanie a vyhľadávanie výziev a dotácií – účasť na rôznych konferenciách ohľadom 

výziev  
- podávanie projektov a celé spracovanie projektov ako aj spracovanie všetkých 

dokumentov spolu s vyhodnotením – výrazné zlepšenie po príchode p. Igliara na 
Projektové stredisko STU 

- sledovanie ekonomiky a stavu zákaziek (všetko je zodpovednosť riaditeľa) 
- vystavovanie faktúr (306 vystavených faktúr v roku 2019) a objednávok v Magione 
- každodenné rozdeľovanie úloh zamestnancom 
- organizácia Majstrovstiev STU študentov a zamestnancov (občerstvenie, ceny, 

tlačoviny, odmeny, ...) – v roku 2020 a 2021 sa Majstrovstvá STU nekonali 
- rokovania s klientami ohľadom prenájmov, prehliadky športovísk s potenciálnymi 

klientami 
- vyhľadávanie a oslovovanie subjektov aby využívali športoviská 
- vyhľadávanie nových ľudí - personalistika 
- zodpovednosť za správne vedenie registračnej pokladne 
- realizovanie hotovostných vkladov z podnikateľskej činnosti do VÚB 
- vypracovávanie pracovných výkazov všetkých zamestnancov CAŠ  
- spravovanie web stránky www.stusport.sk 

http://www.stusport.sk/
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- spravovanie sociálnych sietí – facebook stránka STU SPORT MLADÁ GARDA 
a instagramový profil STU SPORT 

- inventarizácia majetku 
- riaditeľ je členom Rady športu 
- riaditeľ je členom Redakčnej rady časopisu Spektrum 


